
Protokół nr 24/XXIV/08
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 5 listopada 2008r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -11.00
Godzina zakończenia -13.50

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  21 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. ( lista obecności - zał. nr 
1)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Andrzej  Bahen   wraz  z  Burmistrzem  Miasta  Tomaszem  Kilińskim 
podziękowali noworudzkiej notariusz Pani  Stanisławie Włodek za długoletnią współpracę z Gminą Miejską 
Nowa Ruda.
Podziękowali  również  :  Marii  Kobak,  Kornelowi  Kobak,  Konradowi  Kobak  oraz  Tomaszowi  
Słopeckiemu za  promowanie  Nowej  Rudy  na  ogólnopolskich  Mistrzostwach  Polski  w  konkurencjach 
Western i Rodeo.

Pan Tomasz Kiliński  –  Burmistrz Miasta  –  zaproponował wprowadzenie projektu uchwały do porządku 
obrad w pkt. 4 c) zmieniającą uchwałę Nr 166/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 
2008r.  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  w  celu  częściowego  sfinansowania 
zadania „Prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej w Nowej Rudzie”

Rada Miejska jednogłośnie 21 głosami „za”
przyjęła proponowaną zmianę do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od   
     dnia 30 września 2008r. do dnia 29 października 2008r. 
4. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008 
b) zmieniająca uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w 

sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
c) zmieniająca uchwałę Nr 166/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w 

sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego w celu  częściowego sfinansowania  zadania 
„Prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej w Nowej Rudzie”

d) w  sprawie  uchylenia  uchwały  dotyczącej  obniżenia  ceny  skupu  żyta  przyjmowanej  jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze gminy 

e) w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom 
na terenie miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis. 

f) w sprawie stawek podatku od nieruchomości 
g) w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  św.  Mikołaja  na  prace 



konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty budowlane  wykonywane w kościele  pomocniczym 
pod wezwaniem św. Anny 

h) w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2009 
roku 

i) w sprawie wydania opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie 
przekształcenia  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pod  nazwą  Zespół 
Opieki Zdrowotnej w Kłodzku 

j) w sprawie wydania opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie 
przekształcenia  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pod  nazwą  Zespół 
Opieki Zdrowotnej w Kłodzku poprzez likwidację w Przychodni Rejonowej w Kłodzku przy 
ulicy Wojska Polskiego 16 komórek organizacyjnych: poradnia lekarza poz, gabinet pielęgniarki 
środowiskowej rodzinnej, gabinet położnej środowiskowo rodzinnej, punkt szczepień, gabinet 
medycyny szkolnej, gabinet zabiegowy, w Przychodni dla Służb Mundurowych w Kłodzku przy 
ul.  Wyspiańskiego 2  komórek organizacyjnych:  poradnia  lekarza  poz,  poradnia  pielęgniarki 
środowiskowej. 

k) zmieniająca uchwałę Nr 161/XIX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 18 czerwca 2008r. 
w sprawie zasad i trybu nadawania tytułów : „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda oraz 
Zasłużony dla Miasta Nowa Ruda” 

l) zmieniająca uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady 
Miejskiej spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji 

5.  Oświadczenie  Rady  Miejskiej  w  sprawie  wskazania  przedstawiciela  do  powiatowej  rady 
zatrudnienia. 
6. Odpowiedzi na interpelacje.
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych. 
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.
           
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z XXIII sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”  
przyjęła protokół z XXIII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 30 września 2008r. do dnia 29 października 2008r. . (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Radny  Henryk  Zimoch  –  pytanie  „z  zakresu  infrastruktury  i  inwestycji”  pkt.5  „Odbudowa  dróg  
zniszczonych w trakcie powodzi ul. Narutowicza i ul. Andersa – Jedności etap II w Nowej Rudzie”.  Nie 
zakończono prac w terminie tj. do 31.10.08.

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  i  Inwestycji  –  na  wniosek  wykonawcy 
przedłużono termin zakończenia prac do końca listopada.

Radny Jerzy Pulit  – zapytanie  „z zakresu wykonania budżetu miasta” pkt.  2. 30 tys.  na funkcjonowanie 
obiektów sportowych. Na jakie cele będą przeznaczone środki

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta -sprawdzi co jest zawarte w „Zarządzeniu Burmistrza” i odpowie.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał Sprawozdanie pod głosowanie.



Rada Miejska 20 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym sie od głosowania”:
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym 
dnia 30 września 2008r. do dnia 29 października 2008r. 

Ad.4.Podjęcie uchwał:

a)w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2008r.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił projekt uchwały:
− Wojewoda Dolnośląski zwiększył dotację celową związaną z przeciwdziałaniem i usuwaniem skutków 

klęsk żywiołowych. Środki przeznaczone na zadanie: Odbudowa dróg ul. Narutowicza i ul. Andersa – 
jedności etap II. kwota 336.438,-zł

− zwiększenie planu wydatków w urzędzie miejskim w związku z podwyżką cen gazu i energii  kwota 
5.260,-zł

− zmniejszenie subwencji ogólnej  dla Miasta Nowa Ruda przez Ministra Finansów o kw. 81.371,-zł
− zmniejszenie planu wydatków bieżących dla MZS Nr 1 na kw. 54.000.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczej  dot.  ww.  projektu  uchwały  jest 
pozytywna.

Radna  Regina  Wałęsa  –  w projekcie  uchwały  jest  zapis,  że  zmniejsza  się  środki  na  zadanie  „Budowa 
przejścia  przez  tory  między   ulicami  Witosa  i  Kwiatowa”.  Mieszkańcy  bardzo  liczą  na  budowę  tego 
przejścia.

Pan  Tomasz  Kiliński   Burmistrz  Miasta   -  zaplanowane  środki  były  przeznaczone  na  wykonanie 
dokumentacji projektowej dot. tego zadania. Były problemy ze znalezieniem projektanta. Podjęto działania 
zmierzające  do  współpracy z  KSS Bartnica  odnośnie  realizacji  tego zadania,  ma nadzieję,  że  rozmowy 
doprowadzą do jego realizacji w roku następnym.  

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2008r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” podjęła:

Uchwałę nr 186/XXIV/08

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2008r.

b) zmieniająca uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w sprawie 
emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – w wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego  na 
wyłonienie  banku  na  udzielenie  kredytu  w  celu  częściowego  sfinansowania  zadania  „Prace 
termomodernizacyjne  w  budynkach  użyteczności  publicznej  w  Nowej  Rudzie”  nie  otrzymano 
żadnej oferty. Czas na przeprowadzenie kolejnego przetargu to 40 dni dlatego niemożliwe będzie 
dokonanie zapłaty wykonawcy za wykonanie prac. W związku z powyższym dokonuje się zmiany 
uchwały w sprawie emisji obligacji  tak by skrócić czas  potrzebny na pozyskanie środków.

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że opinia Komisji Gospodarczej dot. ww. projektu uchwały 
jest pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w sprawie emisji 
obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:



 
Uchwałę nr 187/XXIV/08

zmieniającą uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w sprawie emisji  
obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

c)  zmieniający  uchwałę  Nr  166/XX/08  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  w  celu 
częściowego  sfinansowania  zadania  „Prace  termomodernizacyjne  w  budynkach  użyteczności 
publicznej w Nowej Rudzie”

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - dokonuje się zmiany uchwały poprzez zmniejszenie kwoty 
kredytu potrzebnego w roku bieżącym. Spowoduje to skrócenie czasu potrzebnego na wyłonienie 
banku w celu zawarcia umowy kredytowej.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczej  dot.  ww.  projektu  uchwały  jest 
pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 166/XX/08 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w celu częściowego 
sfinansowania  zadania  „Prace  termomodernizacyjne  w  budynkach  użyteczności  publicznej  w  Nowej 
Rudzie”.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

 
Uchwałę nr 188/XXIV/08

zmieniającą uchwałę Nr 166/XX/08 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w celu częściowego  
sfinansowania  zadania  „Prace  termomodernizacyjne  w  budynkach  użyteczności  publicznej  w  Nowej  
Rudzie”.

przerwa
po przerwie

d)  w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jak podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze gminy.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta -  jest to projekt uchylający zapisy dość starej uchwały. W Gminie 
Nowa Ruda gdzie terenów rolnych jest znacznie więcej tego typu uchwała została uchylona. W związku z 
tym uznaliśmy, że też należy uchylić uchwałę dot. obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze gminy.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczej  dot.  ww.  projektu  uchwały  jest 
pozytywna.

Radny  Janusz Staniocha – należy rozumieć, że poprzez ta uchwałę znosi się zniżkę.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – tak,  znosi się zniżkę.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie uchylenia uchwały dotyczącej obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jak podstawa obliczania 
podatku rolnego na obszarze gminy.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

 
Uchwałę nr 189/XXIV/08

w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jak podstawa obliczania 



podatku rolnego na obszarze gminy.

e) w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na 
terenie miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – UOKiK przesłał zastrzeżenia do uchwały  Nr 65/VIII/07 Rady 
Miejskiej w związku z powyższym zostały one ujęte w przedstawionym projekcie.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczej  dot.  ww.  projektu  uchwały  jest 
pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu pomocy  udzielanej  przedsiębiorcom na  terenie 
miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

 
Uchwałę nr 190/XXIV/08

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie  
miasta Nowa Ruda w ramach pomocy de minimis.

f) w sprawie stawek podatku od nieruchomości.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – podjęcie uchwały jest niezbędne ponieważ górne granice stawek 
podatków  i  opłat  lokalnych  uległy  zmianie.  Stawki  maksymalne  ustalone  obwieszczeniem   Ministra 
Finansów zostały ustalone na poziomie dużo wyższym w stosunku do obowiązujących w latach 2007 i 2008. 
Dlatego uzasadnione jest urealnienie stawek  obowiązujących na ternie miasta Nowa Ruda.

Radny Janusz Staniocha -  nie rozumie dlaczego wzrost nie jest proporcjonalny we wszystkich grupach a 
waha się od 1,5% do 10%. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – nie zastosowaliśmy żadnej reguły, która wyrównywałaby ten 
wzrost w poszczególnych kategoriach

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczej  dot.  ww.  projektu  uchwały  jest 
pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie stawek podatku od nieruchomości.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

 
Uchwałę nr 191/XXIV/08

w sprawie stawek podatku od nieruchomości.

g)  w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  św.  Mikołaja  na  prace 
konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane  wykonywane  w  kościele  pomocniczym  pod 
wezwaniem św. Anny.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza - Parafia Rzymskokatolicka pw. św. Mikołaja w Nowej 
Rudzie, złożyła w dniu 28 października 2008 r, do Urzędu Miejskiego w Nowej Rudzie wniosek o 
udzielenie dotacji  na prace konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru. Wniosek dotyczy częściowego pokrycia kosztów sporządzenia dokumentacji 
projektowej  na  remont  elewacji  oraz dachu Kościoła  pomocniczego pw.  św.  Anny i  opiewa na 
kwotę 10.000,00 zł.  Koszt sporządzenia dokumentacji został określony na 14.000,00 złotych. 

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że opinia Komisji Gospodarczej dot. ww. projektu uchwały 
jest pozytywna.



Radna Regina Wałęsa -  ma nadzieję, że udzielona dotacja tej parafii to początek udzielania dotacji 
innym parafiom m.in. parafii w Słupcu 

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -   w  pierwszej  kolejności  muszą  się  pojawić 
wnioskodawcy dlatego parafia w Słupcu musi złożyć stosowny wniosek a  my musimy mieść  na 
ten cel zabezpieczone środki w budżecie. Jednak w pierwszej kolejności kościół w Słupcu musi 
zostać wpisany do rejestru zabytków.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  św.  Mikołaja  na  prace  konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane wykonywane w kościele pomocniczym pod wezwaniem św. Anny.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

 
Uchwałę nr 192/XXIV/08

w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Mikołaja na prace konserwatorskie,  
restauratorskie i roboty budowlane wykonywane w kościele pomocniczym pod wezwaniem św. Anny.”

h) w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2009 roku.

Pan Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  Społecznej  –  zgodnie  z  ustawą o  działalności 
pożytku publicznego i  o wolontariacie Rada zobligowana jest corocznie do podjęcia uchwały  w sprawie 
Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi na kolejny rok budżetowy.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczej  dot.  ww.  projektu  uchwały  jest 
pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – ogłosił przerwę w celu zaopiniowania projektu uchwały 
przez  Komisję Spraw Społecznych. 

przerwa
po przerwie
posiedzenie opuściła radna Irena Caryk

Radny Tomasz Kuczaj – poinformował, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2009 roku.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

 
Uchwałę nr 193/XXIV/08

w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2009 roku.

na posiedzenie powraca radna Irena Caryk

i)w  sprawie  wydania  opinii  dotyczącej  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie 
przekształcenia SP ZOZ w Kłodzku.

Radny  Bogusław  Frącek  –  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii  analizowała  projekt  uchwały  i  jednoznacznie 



stwierdziła, że należy zaopiniować negatywnie ten projekt uchwały w związku z drastycznym ograniczeniem 
po raz kolejny  dostępności mieszkańców Nowej Rudy do podstawowej opieki zdrowotnej.

Radny Andrzej Cyman – w projekcie uchwały nr 8 jest coś niedokończone gdy przeczyta się projekt uchwały 
nr 9 to jest wszystko jasne i wiadomo o co chodzi. Z treści projektu nie wynika co ulega przekształceniu.

Pan Leszek Wójcik – państwo opiniujecie uchwałę  a nazwę uchwały wzięto z pisma , które wystosowało do 
nas Starostwo.

Radny Piotr Wróbel – treść projektu uchwały jest niezrozumiała. Z treści uchwały nie wynika co opiniujemy 
negatywnie, nie ma zapisu co zostaje likwidowane. Do projektu uchwały powinien zostać dołączony projekt 
uchwały przekazany przez Starostwo Powiatowe w Kłodzku.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  poprosił  o  wypowiedź  Radcy Prawnego  ponieważ  projekty 
uchwał są dokładnie tak zatytułowane jak projekty uchwał przekazane przez starostwo. 

Pan Krzysztof Michalak -Radca Prawny – rada nie może swoją uchwałą zmieniać treści  uchwały Rady 
Powiatu. W uzasadnieniu do projektu uchwały załącznikiem jest pismo, z którego będzie wynikało to czego 
on dotyczy.  Treści uchwały nie możemy zmieniać, co jedynie można coś ująć w uzasadnieniu.

Radny Piotr Wróbel – prosi o odczytanie projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego.  

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta –  odczytał § 1 i 3 projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego 
( zał. nr 3  )

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wydania opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie przekształcenia 
SP ZOZ w Kłodzku.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” (4 radnych 
nie wzięło udziału w głosowaniu) podjęła:

 
Uchwałę nr 194/XXIV/08

w  sprawie  wydania  opinii  dotyczącej  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie  
przekształcenia SP ZOZ w Kłodzku.

j)w  sprawie  wydania  opinii  dotyczącej  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie 
przekształcenia SP ZOZ w Kłodzku poprzez likwidację w Przychodni Rejonowej w Kłodzku przy ul. 
Wojska  Polskiego  16  komórek  organizacyjnych:  poradnia  lekarza  poz,  gabinet  pielęgniarki 
środowiskowej  rodzinnej,  gabinet  położnej  środowiskowo  rodzinnej,  punkt  szczepień,  gabinet 
medycyny szkolnej, gabinet zabiegowy, w Przychodni dla Służb Mundurowych w Kłodzku przy ul. 
Wyspiańskiego  2  komórek  organizacyjnych  :  poradnia  lekarza  poz,  poradnia  pielęgniarki 
środowiskowej.

Radny  Bogusław  Frącek  –  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii  analizowała  projekt  uchwały  i  jednoznacznie 
stwierdziła,  że  należny  zaopiniować  negatywnie  ten  projekt  uchwały  w  związku  z  drastycznym 
ograniczeniem po raz kolejny  dostępności mieszkańców Nowej Rudy do podstawowej opieki zdrowotnej.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wydania opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie przekształcenia 
SP ZOZ w Kłodzku poprzez likwidację w Przychodni Rejonowej w Kłodzku przy ul. Wojska Polskiego 16 
komórek  organizacyjnych:  poradnia  lekarza  poz,  gabinet  pielęgniarki  środowiskowej  rodzinnej,  gabinet 
położnej  środowiskowo  rodzinnej,  punkt  szczepień,  gabinet  medycyny  szkolnej,  gabinet  zabiegowy,  w 
Przychodni  dla  Służb  Mundurowych  w  Kłodzku  przy  ul.  Wyspiańskiego  2  komórek  organizacyjnych  : 
poradnia lekarza poz, poradnia pielęgniarki środowiskowej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” (3 radnych 
nie wzięło udziału w głosowaniu) podjęła:

 



Uchwałę nr 195/XXIV/08

w  sprawie  wydania  opinii  dotyczącej  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie  
przekształcenia SP ZOZ w Kłodzku poprzez likwidację w Przychodni Rejonowej w Kłodzku przy ul. Wojska  
Polskiego  16  komórek  organizacyjnych:  poradnia  lekarza  poz,  gabinet  pielęgniarki  środowiskowej  
rodzinnej, gabinet położnej środowiskowo rodzinnej, punkt szczepień, gabinet medycyny szkolnej, gabinet  
zabiegowy,  w  Przychodni  dla  Służb  Mundurowych  w  Kłodzku  przy  ul.  Wyspiańskiego  2  komórek  
organizacyjnych : poradnia lekarza poz, poradnia pielęgniarki środowiskowej.

k)  zmieniająca  uchwałę  Nr 161/XIX/08  w  sprawie  zasad  i  trybu  nadawania  tytułów:  „Honorowy 
Obywatel Miasta Nowa Ruda” oraz „Zasłużony dla Miasta Nowa Ruda”. 

Pan Tomasz Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  dotychczasowe unormowania  w kwestii  terminów składania 
wniosków ustalały ramy czasowe ich składania i rozpatrywania. W związku z powyższym wprowadzono 
zmiany w uchwale by była możliwość składania i rozpatrywania wniosków bez ograniczeń czasowych co 
ułatwi stosowanie uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 161/XIX/08 w sprawie zasad i  trybu nadawania tytułów: „Honorowy Obywatel 
Miasta Nowa Ruda” oraz „Zasłużony dla Miasta Nowa Ruda”. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

 
Uchwałę nr 196/XXIV/08 

zmieniającą uchwałę Nr 161/XIX/08 w sprawie zasad i trybu nadawania tytułów: „Honorowy Obywatel  
Miasta Nowa Ruda” oraz „Zasłużony dla Miasta Nowa Ruda”.

l)  zmieniająca  uchwałę  Nr  6/II/06  w  sprawie  wyboru  składów  osobowych  komisji  stałych  Rady 
Miejskiej spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Andrzej  Behan-  wprowadzenie  zmian  do  uchwały  podyktowane  jest 
faktem złożenia rezygnacji z członkostwa w Komisji Spraw Społecznych  radnej Jolanty Kasprzyk oraz tym, 
że w dniu dzisiejszym radna Regina Wałęsa wyraziła chęć pracy w Komisji Gospodarczej. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę  Nr 6/II/06 w sprawie  wyboru składów osobowych komisji  stałych Rady Miejskiej 
spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

 
Uchwałę nr 197/XXIV/08 

zmieniającą uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej  
spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.

Ad.5. Oświadczenie Rady Miejskiej w sprawie wskazania przedstawiciela do powiatowej rady 
zatrudnienia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poprosił o składnie kandydatur na przedstawiciela do 
powiatowej  rady  zatrudnienia,  jednocześnie  zaproponował  kandydaturę  Burmistrza  Miasta  Tomasza 
Kilińskiego. 

Wobec  braku  nie  zgłoszenia  innych  kandydatur  na  przedstawiciela  do  powiatowej  rady  zatrudnienia 
zaproponował zamknięcie listy zgłoszeń.



Rada Miejska 21 głosami „za” zamknęła listę kandydatów na przedstawiciela do powiatowej rady 
zatrudnienia.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  –  Andrzej  Behan –  poddał  pod głosowanie  kandydaturę  Pana Tomasza 
Kilińskiego Burmistrza Miasta jako przedstawiciela do powiatowej rady zatrudnienia.

Rada  Miejska  21  głosami  „za”  wybrała  na  przedstawiciela   do  powiatowej  rady  zatrudnienia  z 
ramienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda Pana Tomasza Kilińskiego Burmistrza Miasta Nowa Ruda.

Ad.6.Odpowiedzi na interpelacje.

Radna  Irena  Caryk  –  podziękowała  za  otrzymane  odpowiedzi  na  złożone  interpelacje  dot.  utrzymania 
porządku i estetyki w mieście. Stwierdziła, że pracownicy którzy sprzątają mogli by zrobić coś ponad swoje 
obowiązki i np. uprzątnąć śmieci z krzaków czy żywopłotu znajdujących się przy drodze powiatowej czy 
wojewódzkiej. Zależy jej bardzo na poprawie estetyki miasta.

posiedzenie opuścił radny Alfred Balawajder.

Radny Zbigniew Radgowski – podziękował za otrzymane odpowiedzi na interpelacje, z których jest mniej 
lub bardziej zadowolony.

Radna Regina Wałęsa – podziękowała za otrzymaną odpowiedź na złożoną interpelację.

Radny Janusz Staniocha - podziękował za otrzymaną odpowiedź na złożoną interpelację.

Ad.7. Interpelacje radnych.

Radny Janusz Staniocha – złożył interpelację na piśmie dot. analizy regulacji płac pracowników ie będących 
nauczycielami.

Radny Jerzy Pulit – złożył interpelację na piśmie dot. przejścia dla pieszych na drodze 381.

Radny  Zbigniew  Radgowski  –  złożył  interpelację  na  piśmie  dot.  uporządkowania  ruchu  w  obrębie  ul. 
Teatralnej ( rejon PKO i sklepu „Biedronka”)

Ad.8. Zapytania radnych. 

Radny Krzysztof Richter  – dwa miesiące temu w wyniku wypadku została uszkodzona bariera  przy ul. 
Fredry, należy zrobić wszystko by została naprawiona

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  i  Inwestycji  –  sprawa  bariery  została 
wielokrotnie zgłaszana do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Na dzień dzisiejszy uzyskaliśmy odpowiedź, że 
zostanie to naprawione w tym roku.

Radna Irena Caryk – dotyczy gabinetu rehabilitacyjnego, który znajduje się na pietrzeMZS Nr 1. By się do 
dostać do gabinetu należy pokonać schody co jest znacznym utrudnieniem dla osób na wózkach. Czy szkoła 
ma w planach zbudowanie podjazdu lub windy. 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej – nie ma takiej wiedzy czy w budżecie 
szkoły zostały zaplanowane środki na ten cel.

Radny Zbigniew Radgowski – chodzą głosy, że w nowo wydanym planie miasta Nowej Rudy są błędy 
natury zasadniczej. Należy skorygować te błądy. 
Radny Jerzy Pulit -nie  otrzymał odpowiedzi na zapytanie odnośnie 30 tys.   na funkcjonowanie obiektów 



sportowych. Na jakie cele będą przeznaczone środki

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – na sesji w dniu 8 października zwiększano plan wydatków na obiektach 
sportowych na energię na kw. 150 tys. jednak w terminie późniejszym  otrzymał fakturę z ciepłownictwa  i 
musiał dokonać takiej zmiany na kw. 30 tys. by nie wyjść po za plan. a było to tylko przesunięcie i te środki 
wrócą na ten sam cel skąd je zabrano.

Ad.9. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poprosił by wszystkie komisje stałe rady rozpoczęły 
prace nad propozycjami do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2008 - 2013. Odczytał informację z 
analizy oświadczeń majątkowych radnych za rok 2007 ( zał. nr.    )

Radny Janusz Staniocha – jest niezadowolony ze współpracy na płaszczyźnie rada ZWiK nadal jest brak 
odpowiedzi na interpelację ze strony ZWiK.

Radny Arkadiusz Michalski  - zaproponował nadanie nazwy nowo otwartej obwodnicy.

Radny  Michał  Prokopczak  -zaproponował  by  w  przyszłości  w  porządku  obrad  sesji  nie  było  zapisu 
„odpowiedzi na interpelacje”.

Radny Andrzej Cyman – dodając do wypowiedzi radnego Prokopczaka uznał, że każdy radny otrzymuje 
drogą elektroniczną  interpelacje i odpowiedzi na interpelacje więc zbędne jest tego powielanie na sesji.

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – w porządku obrad musi być taki zapis gdyż jest on ujęty w 
statucie.
                            

Ad. 10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XXIV 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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